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Jana Brůnová 

 

1. Vybrali jsme si pamětnici paní Brůnovou, která se narodila v Děčíně a později se 

přestěhovala do Loun. Začala nám vyprávět o svojí sportovní kariéře. 

 

….hned od tý druhý třídy jsem začala chodit do Sokola a tam jsme měli Elišku Šenkovou. To 

byla opravdu gymnastka a ona nás tak jakoby cvičila, že jsem získala 3 olympijský kroužky... 

dokonce to říkali, když by jich bylo 5, že se člověk dostal na olympiádu, ale už ten třetí 

olympijskej kroužek jsme jako s odřenejma ušima získali, protože to bylo kladina, bradla, 

žíněnka, to byly normálně sestavy, kde jsme získávali body a pak teda nás hodnotili jako 

družstvo, to nás bylo asi 6 nebo 8 a pak jako jednotlivce. Chodili jsme opravdu dvakrát týdně 

cvičit a byli jsme rozdělení podle výkonnosti, protože nás rozdělili tak, abysme opravdu mohli 

cvičit to, co nám šlo… 

 

2. Později se zúčastnila i spartakiády a o tom nám řekla. 

 

…a tam jsme s paní učitelkou Brožkovou se dostali do Prahy, šestnáctka, útvar, kde jsme 

opravdu byli na to hrdí, že jsme se tam dostali, protože nacvičovalo plno těch tříd a my jsme 

byli vybraní a prožili jsme tam moc hezkej tejden, teda. No, ta paní učitelka nás tam 

prováděla, co jsme mohli vidět, jako i po té historické stránce a i jako jsme měli secvičný 

třeba ve 2 v noci jsme jeli na stadion, že jo, ale byli jsme hrdí, když teda se cvičilo. No a v 

tom průvodu… byl průvod a opravdu i ty paní nějak, který pekly koláčky a jo, limonády nám 

podávali v kelímkách, když jsme šli, protože bylo horko a já jako se spartakiádou byla 

nadšená. A ještě jsem se pak dostala jednou na spartakiádu. To bylo v roce 80… v 80. roce.. 

 

 3. Láska ke sportu jí přivedla i její životní lásku. 

 

…hrával házenou a moje sestra chodila s házenkářem předtím a tak jednou řekla pojď, 

půjdeme se podívat na házenou. Tak už teda jsme se do sebe trochu zakoukali a pak byl 

Silvestr a ona nám řekla, pojď s náma a tam jsme se seznámili, tancovali spolu a od těch dob 

jsme spolu chodili… od roku 67 pak byl teda ten Silvestr a v roce 70 jsme se brali v dubnu, 

sedmnáctýho dubna… 

 

4. Sport ji neminul ani na dovolené, setkala se tam se slavnou olympioničkou.  

 

…my jsme byly mladý rodiny a ty házenkáři vždycky vyjížděli každej rok někam tejden 

dovolený i s dětma, a tak jsme vyjížděli na Babylon. A tam trénovala tenkrát Čáslavská i se 

svým manželem, a tak jsme si tam s ní povídali, ona s náma úplně normálně mluvila. Chodila 

běhat do lesa, vždycky řekla, pojďte kluci běžet a ty házenkáři, naši manželé tenkrát běhali s 

ní a ona byla velice příjemná a teda opravdu nebyla vůbec nafoukaná. I s dětma si tam hrála, 

takže to byl zážitek. Opravdu máme i její fotku… 

 

4. Paní Brůnovou provázel spor celý život, čímž ovlivnila i další generace její rodiny. 


